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S T E N O G R A M A 

ședinței comune a Senatului și Camerei Deputaților din 22 aprilie 2024 

 

Ședința a început la ora 14.06. 

Lucrările ședinței au fost conduse de domnul Alfred-Robert Simonis, vicepreședinte al Camerei 

Deputaților, și domnul Virgil Guran, vicepreședinte al Senatului, asistați de domnul Ovidiu Victor 

Ganț, secretar al Camerei Deputaților, și domnul Ion-Narcis Mircescu, secretar al Senatului. 

 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Doamnelor și domnilor deputați și senatori, 

Vă propun să începem ședința comună de astăzi a Camerei și Senatului și vă invit să ascultăm 

imnul național al României. 

(Se intonează imnul național al României.) 

Vă mulțumesc. 

Declar deschisă ședința comună de astăzi și vă anunț că, din totalul de 466 de deputați și 

senatori, și-au înregistrat prezența până în acest moment 334. 

Proiectul ordinii de zi și proiectul programului de lucru pentru ședința comună, stabilite de 

Birourile permanente ale celor două Camere, cu participarea liderilor grupurilor parlamentare, au 

fost distribuite. 

Vă întreb dacă sunt obiecții cu privire la proiectul ordinii de zi? Nu. 

Vă supun votului ordinea de zi pentru ședința comună de astăzi. 

Vot, vă rog. 

Ordinea de zi a fost aprobată. 

Dacă în legătură cu programul de lucru sunt observații? 

Dacă nu, vă supun votului programul de lucru. 

Să înceapă votul. 

Programul de lucru a fost aprobat. 

Rog liderii grupurilor parlamentare să vină la prezidiu. 

(Discuții la prezidiu.) 

* 

Doamnelor și domnilor deputați și senatori, 

În urma consultării cu liderii grupurilor parlamentare, am constatat că la punctul 4 de pe 

ordinea de zi, și anume: numirea unor membri ai Plenului Consiliului Concurenței, cu nominalizarea 
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funcțiilor, în raportul comun al Comisiilor juridice și economice s-a produs o eroare, în sensul în 

care, deși legea spune că reprezentanții grupurilor parlamentare pot face propuneri – și ar fi trebuit 

ca, în măsura în care cei care au fost propuși și îndeplinesc condiții legale, să fie admiși cu toții 

pentru a face parte din… pentru a fi puși pe buletinul de vot și, eventual, votați în plenul Camerei și 

respinși doar cei care s-au înscris fără sprijinul unor grupuri parlamentare –, se pare că au fost respinși 

doi candidați ai unor grupuri parlamentare. 

Prin urmare… (Discuții.) prin urmare am să fac o propunere, în urma consultării cu grupurile 

parlamentare – și propunerea este ca, pe lângă cei șapte avizați favorabil în comisii, și anume: pe lângă 

domnii Picu Daniel, Ionescu Dan, Văcaru Georgiana, doamna Văcaru Georgiana, Comănescu Adrian, 

Popa Ion, Gyerkó László și Belacurencu Cosmin, pe buletinul de vot să se regăsească și domnii Saca 

Petru și Rizoiu Andrei. Aceștia, fiind de propuși de grupuri parlamentare, trebuie să se regăsească pe 

buletinul de vot. După cum știți, plenul este suveran și poate hotărî peste comisiile raportoare. 

Vă supun votului această propunere de suplimentare a buletinelor de vot cu cele două nume. 

Vot, vă rog. (Discuții.) 

Domnule Grosaru, eu stabilesc cine a cerut înainte, cine a cerut după. Eu dau cuvinte… 

cuvântul, după cum consider eu de cuviință. 

Vă mulțumesc. 

Luați loc în bancă. 

Propunerea a fost aprobată. 

Rog stafful și Secretariatul general să întocmească noile buletine de vot, împreună cu cele două 

nume adăugate. 

Domnule Moșteanu, vă rog. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Vă reamintesc, domnule președinte, că aici suntem în Parlamentul României, nu suntem la târg, 

nu faceți alba-neagra cu regulamentele. 

Comisiile reunite au avizat negativ… PNL-ul și PSD-ul au avizat negativ propunerile venite 

din partea USR și din partea AUR și au avizat pozitiv doar pe cei de la PNL… propunerile de la PNL, 

PSD și UDMR. Ăsta a fost avizul. 

Dacă vreți să ne supuneți alt raport dezbaterii de astăzi, vă rog să reconvocați comisiile reunite, 

să dea un nou aviz care să vină către plenul reunit. 

Aici, din nou, nu faceți alba-neagra, șmecherii cu Parlamentul României, avem un regulament 

foarte clar. Ați ales să ne dați la o parte, puneți-vă oamenii, dacă aveți și numărul de voturi necesar azi. 
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Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Domnule Moșteanu, dacă e foarte clar, așa, regulamentul, îmi indicați articolul care spune că nu 

pot în plen să modific raportul? Dacă e foarte clar regulamentul ăsta. 

Stimați colegi, 

Comisiile raportoare au greșit. Plenul are acest atribut de a îndrepta eventuale erori în 

rapoartele comisiilor. Dar, suntem în situația ilară în care noi ne dorim ca reprezentanții propuși de 

USR și AUR să se regăsească pe buletinele de vot și reprezentanții USR, până acum, nu doresc, 

înțeleg. (Discuții.) 

Iertați-mă, d-aia i-ați propus, mă gândesc, să puteți să-i și votați. 

Domnule Coleșa, vă rog. 

Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

Aș dori să precizați articolul din regulament în baza căruia faceți această supunere la vot și 

încălcați regulamentul modificând un raport. Nu există „plenul este suveran”. Aceasta este o carte pe 

care o scoateți când aveți domniile-voastre chef și, când nu aveți chef, nu o faceți. 

Am propus… am solicitat supunerea la vot de nenumărate ori a unor proiecte legislative care 

ar fi trebuit supuse votului pentru a putea fi contestate la CCR – unul dintre ele fiind PL-x 236/2024 

prin care se aprobă OUG nr.21/2024 privind comasarea alegerilor, unul de importanță capitală 

pentru democrația din țara noastră – și același președinte al Camerei, interimar, a refuzat în mod 

repetat să o facă. 

Ca atare, nu acceptăm această așa-zisă bunăvoință, pentru că orice bunăvoință din partea PSD 

și PNL este una otrăvită. Nu acceptăm încălcarea regulamentului și solicităm întrunirea comisiilor 

pentru un nou raport, astfel încât să fie avizați toți cei care trebuie să fie avizați. 

De aceea n-am votat și refuzăm să votăm… 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Așa cum v-am spus…  

Domnul Ilie-Alin Coleșa: 

… încălcarea regulamentului. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

V-am spus în câteva rânduri: plenul este suveran și poate să întoarcă decizia comisiilor, de aia 

se numește plen. 

Vă rog, domnule Andronache. 

Indicați și prevederea regulamentară. 
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Domnul Gabriel Andronache: 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Îi voi indica colegului nostru ceea ce spune Curtea Constituțională, poate este mai important 

aspectul acesta. În Decizia nr.209/2012 spune în felul următor Curtea: „Parlamentul nu poate fi reprezentat 

s-au înlocuit de niciunul dintre organele sale interne și pe care chiar el și le înființează, din simplul 

motiv că el nu poate delega nimănui – și cu atât mai puțin unui grup de parlamentari – suveranitatea 

națională cu care electoratul l-a împuternicit în urma alegerilor parlamentare.” 

Cred că e suficient. 

Mulțumesc. 

(Intervenții neinteligibile din sală.) 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Doamna Soșoacă, aveți la acest punct de dezbătut? Legat de procedura aceasta? 

Vă rog, doamnă. (Discuții.) 

Nu puteți doi de la neafiliați, domnule Grosaru. Primul, al doilea, eu hotărăsc cine ia cuvântul. 

Nu puteți, în fiecare săptămână, numai dumneavoastră. Sunt mai mulți neafiliați. (Discuții.) 

Înțeleg, da… (Discuții.) 

Doamna Diana Iovanovici-Șoșoacă: 

Mulțumesc. 

Îmi pare bine că suntem tratați cu atâta bunăvoință, domnule președinte. 

Sunteți extraordinar astăzi, încercați să ne schimbați impresia, numai că domnul de la PNL văd 

că citează o decizie a Curții Constituționale pe care eu am invocat-o de nenumărate ori, iar dânsul a 

spus că nu se aplică. Deci se aplică numai când doriți dumneavoastră și numai când considerați 

dumneavoastră. Însă, la acest capitol nu se aplică. 

Îmi este foarte clar că aranjamentele dumneavoastră nu s-au concluzionat, astfel încât veniți 

acuma cu o schimbare a deciziilor unor comisii – și, cu tot respectul, domnule Simonis, nu puteți să 

spuneți că dumneavoastră decideți cum vreți dumneavoastră. Dumneavoastră puteți supune la vot 

eventuale decizii, pentru că totuși acest Parlament nu este luat pe persoană fizică. 

Și, în acest context, aș vrea și eu să aud articole din regulament și din lege care se aplică acestei 

situații, pentru că este fără precedent. 

Cu tot respectul, părerea mea este să anulați acel punct de pe ordinea de zi, să vă duceți frumos 

înapoi cu el în comisii, să vă puneți de acord ce acceptați și ce nu acceptați, după care să convocați din 

nou plenul și să votăm legal. Pentru că tot ceea ce avem aici este lovit de ilegalitate. 

Vă mulțumesc. 
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Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Vă mulțumesc și eu, doamnă. 

N-ați fost… erați prea concentrată la live-ul de pe telefon și n-ați fost atentă la ce am spus. 

Am spus că eu stabilesc cui dau cuvântul, doamnă, nu că fac ce vreau eu. Eu hotărăsc cui dau 

cuvântul – atunci când șapte neafiliați cer cuvântul, hotărăsc eu unul dintre ei. Eu doar asta am spus, 

doamnă. (Discuții, replici neinteligibile.) 

Eu doar asta am spus! (Discuții, replici neinteligibile.) 

Hotărârea am supus-o votului, doamnă. Plenul a hotărât ca buletinele de vot să fie completate, 

nu eu. (Discuții.) 

Luați loc în bancă, domnule Grosaru. 

* 

La primul punct al ordinii de zi avem înscris Proiectul de hotărâre privind instituirea Comisiei 

speciale comune a Camerei Deputaților și Senatului pentru controlul execuției bugetelor anuale ale 

Curții de Conturi. 

Proiectul de hotărâre a fost distribuit și afișat pe paginile de internet ale celor două Camere. 

Domnule Dăneasă Mircea, vă rog. 

Dăneasă Mircea, la dezbateri generale. 

Nu sunt. (Discuții.) 

OK. Începem dezbaterea pe articole a proiectului de hotărâre. 

Dacă la titlul proiectului de hotărâre sunt obiecții? Nu. 

Adoptat. 

La preambul? Nu. 

Adoptat. 

La art.1? Nu. 

Adoptat. 

La 2? Nu. 

Adoptat. 

La 3? Nu. 

Adoptat. 

La 4? 

Adoptat. 

La anexa cuprinzând componența nominală a Comisiei comune speciale și componența biroului 

acesteia dacă sunt obiecții? 
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Domnule Gabriel Andronache, vă rog. 

Domnul Gabriel Andronache: 

Domnule președinte, 

Nu am comunicat în scris, însă vă comunicăm acum că propunerea pentru funcția de 

vicepreședinte din partea grupurilor parlamentare PNL este domnul Daniel Fenechiu. 

Mulțumesc. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Vă mulțumim. 

Alte intervenții? 

Am încheiat dezbaterile. 

Vă supun votului proiectul de hotărâre în ansamblul său. 

Să înceapă votul. 

199 de voturi pentru, 4 împotrivă, două abțineri, doi colegi nu votează. 

Propunerea a fost… proiectul de hotărâre a fost respins. 

Nu a întrunit număr necesar de voturi. 

Stimate colege, stimați colegi de la USR, care ați scos cartelele, să știți că ați votat și împotriva 

reprezentanților dumneavoastră în Comisia pentru controlul Curții de Conturi. 

Mergem mai departe. 

* 

Trecem la punctul 2, Solicitarea Președintelui României, domnul Klaus-Werner Iohannis, cu 

privire la aprobarea participării Armatei României la Operația maritimă de tip coaliție PROSPERITY 

GUARDIAN, (OPG), începând cu anul 2024. 

Raportul comun pentru apărarea celor două comisii de hotărâre… pentru proiectul de hotărâre 

au fost afișate. 

Dau cuvântul reprezentantului comisiei pentru prezentarea raportului comun și a proiectului 

de hotărâre. 

Doamna Nicoleta Pauliuc: 

Domnilor președinți, 

Dau citire hotărârii plenurilor reunite privind participarea Armatei României la Operațiunea 

maritimă de tip coaliție PROSPERITY GUARDIAN, sub comanda Statelor Unite ale Americii, în zona 

de responsabilitate din Marea Roșie, Golful Aden și teritoriul statului Bahrain. 

Având în vedere solicitarea Președintelui României, privind aprobarea participării Armatei 

României la Operația maritimă de tip coaliție PROSPERITY GUARDIAN, sub comanda Statelor Unite ale 
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Americii în zona de responsabilitate din Marea Roșie, Golful Aden și teritoriul statului Bahrein, luând 

în considerare că pe fondul conflictului din Fâșia Gaza și a intensificărilor acțiunilor grupărilor rebele 

yemenite Al-Houthi asupra unor obiective și interese relaționate Israelului, inclusiv asupra traficului 

comercial maritim din Marea Roșie, situația de securitate din zona coastelor yemenite și a  strâmtorii 

s-a deteriorat constant, cu repercusiuni negative la nivelul economiei europene și mondiale. 

La data de 18 decembrie 2023, Statele Unite ale Americii și-au asumat intervenția împotriva 

rebelilor prin lansarea Operațiunii maritime de tip coaliție PROSPERITY GUARDIAN și au adresat 

comunității internaționale un apel pentru implicarea în rezolvarea situației de securitate din Marea 

Roșie, prin participarea cu personalul de stat major și capabilități legale, precum și pe intensificarea 

schimbului de informații. 

În temeiul prevederilor art.119 din Constituția României, Parlamentul României adoptă 

prezenta hotărâre: 

„Art.1 – Se aprobă participarea Armatei României la Operațiunea maritimă de tip coaliție 

PROSPERITY GUARDIAN, sub comanda Statelor Unite ale Americii din zona de responsabilitate din 

Marea Roșie, Golful Aden și teritoriul statului Bahrain, începând cu anul 2024, cu până la trei militari. 

Art.2 – Participarea personalului la această operație, în cadrul comandamentului dislocat pe 

teritoriul statului Bahrain, se realizează ulterior reglementării statutului juridic al militarilor români pe 

teritoriul acestui stat.” 

Fondurile financiare necesare participării la menținere sunt asigurate din bugetul alocat 

Ministerului Apărării Naționale din anul 2024. 

Raportul este raport comun, aprobat favorabil, aprobat în unanimitate, astăzi, în ședința 

comisiilor reunite. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Vă mulțumesc, doamna președinte. 

Raportul? 

Vă rog. 

Doamna Nicoleta Pauliuc: 

Stimați colegi, 

Am să dau citire unei formule mai scurte a raportului comun asupra solicitării Președintelui 

României, privind aprobarea participării Armatei României la Operațiunea militară de tip coaliție 

PROSPERITY GUARDIAN, sub comanda Statelor Unite ale Americii, în zona de responsabilitate din 

Marea Roșie, Golful Aden și teritoriul statului Bahrain. 
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Conform prevederilor art.11 lit.d) din Regulamentul activității comune ale Camerei Deputaților 

și Senatului, membrii Comisiei reunite pentru apărare, ordine publică și siguranță națională au dezbătut 

solicitarea în ședință comună din data de 22.04.2024. 

La dezbatere a participat, în calitate de invitat, reprezentantul Ministerului Apărării. 

Pe fondul conflictului din Fâșia Gaza și intensificări acțiunilor grupărilor rebele asupra unor 

obiective și interese relaționate Israelului, inclusiv asupra traficului comercial maritim din Marea 

Roșie, situația de securitate din zona coastelor yemenite și a Strâmtorii Bab-al-Mandeb s-a deteriorat 

constant, cu repercusiuni negative la nivelul economiei europene și mondiale. 

În acest context, în data de 18 decembrie 2023, Statele Unite și-au asumat intervenția asupra rebelilor 

Al-Houthi prin lansarea Operației maritime de tip coaliție PROSPERITY GUARDIAN și au adresat 

comunității internaționale un apel pentru implicarea în rezolvarea situației de securitate din Marea Roșie. 

În urma dezbaterilor, membrii comisiei din cele două Camere, au hotărât, cu unanimitate de voturi, să adopte 

un raport comun de admitere. 

Vă supunem spre dezbatere și adoptare plenului Camerelor reunite, raportul comun de admitere 

și proiectul de hotărâre prevăzut în anexă. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Vă mulțumesc. 

Dezbateri generale, dacă sunt intervenții din partea grupurilor. 

Doamna Șoșoacă, vă rog. 

Doamna Diana Iovanovici-Șoșoacă: 

Mulțumesc frumos, domnule președinte de ședință. 

Este foarte curios că această solicitare vine după ce Iranul a atacat Israelul. 

Aș fi vrut să văd o astfel de solicitare să apărăm și românii din Fâșia Gaza și românii din Israel 

când au fost supuși acelor atacuri teroriste și sunt supuse și acum. 

Înțeleg că trebuie să trimitem militari români care să-și dea viața prin Marea Roșie, în condițiile 

în care nu ne rezolvăm situația din Marea Neagră. 

Înțeleg că exista un scut, cel mai performant din lume, al Israelului, care, uimitor, a fost străpuns 

de către toate atacurile Iranului. Îmi este foarte clar că nu suntem apărați de niciun scut și de niciun fel de 

armată, și ceea ce se întâmplă acolo mi se pare inacceptabil, pentru că nu văd nicio acțiune pentru pace. 

Să știți că toate aceste formațiuni de rebeli au fost subvenționate și finanțate de-a lungul 

timpului de Statele Unite ale Americii, și nu înțeleg de ce trebuie noi acum să ne omorâm oamenii 

pentru a rezolva o situație pe care, efectiv Statele Unite ale Americii și-ar putea-o rezolva singură, 

pentru că este cea mai mare putere din lume. 
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Nu sunt de acord ca românii noștri să-și piardă viața nicăieri, în niciun teatru de război, și 

militez în continuare pentru pace. 

Mulțumesc frumos. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Domnul deputat Nicu Fălcoi. 

Domnul Nicu Fălcoi: 

Chiar mă întreb… 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Chiar mă întrebam zilele astea cine a lansat idioțenia aia în spațiul public că dacă aprobăm 

solicitările de astăzi o să introducem România în război. 

Cred că am un indiciu acuma, cam cine ar fi putut să o fac… să o facă. Bănuiesc că și 

dumneavoastră ați primit, ca și mine, zeci, poate sute, poate sute de mesaje care vă îndemnau, nu 

cumva să aprobați solicitările de astăzi că introducem România în război. Trimitem trei militari, trei 

ofițeri de stat major în Marea Roșie, ca să contribuie la securitatea vaselor comerciale de acolo. 

Nu, nu băgăm România în război, deloc, cu solicitările de astăzi, că o să mai avem încă vreo 

două scrisori de la președinte care o să ne mai solicite câte ceva pe aici, dar în niciun caz nu 

introducem România în război. Nu, n-o băgăm în război. 

Și încetați să mai răspândiți tâmpenii în spațiul public, pentru că poporul român nu e atât de 

informat ca dumneavoastră și s-ar putea să se panicheze un pic. 

Mulțumesc. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Mulțumesc. 

Dacă la titlul legii sunt observați? 

Nu. 

Adoptat. 

La art.1? 

Nu. 

La 2? 

Nu. 

La 3? 

Nu. 

Adoptate. 

Am încheiat dezbaterile. 
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Vă supun votului proiectul de hotărâre în ansamblul său. 

Să înceapă votul. 

Stimați colegi, vot avem. 

258 de voturi pentru, 6 împotrivă. 

Adoptat. 

La punctul 3… 

La finalul ședinței, domnule deputat. 

* 

La punctul 3 al ordinii de zi avem înscrisă Solicitarea Președintelui României, domnul 

Klaus-Werner Iohannis, cu privire la aprobarea participării Armatei României la operațiile desfășurate 

sub egida Grupului operativ pentru combaterea minelor marine din Marea Neagră – MCM BLACK 

SEA, începând cu anul 2024. 

Dau cuvântul doamnei președinte pentru prezentarea raportului comun și al proiectului de hotărâre. 

Doamna Nicoleta Pauliuc: 

Stimați colegi, 

Vă supun aprobării dumneavoastră hotărârea privind participarea Armatei României la 

operațiunile… operațiile desfășurate sub egida Grupului operativ pentru combaterea minelor marine 

din Marea Neagră – MCM BLACK SEA. 

Parlamentul României adoptă prezenta hotărâre: 

„Articolul 1 – Se aprobă participarea Armatei României la operațiile desfășurate sud egida 

Grupului operativ pentru combaterea minelor marine din Marea Neagră – MCM BLACK SEA, 

începând cu anul 2024, cu personal de stat major – până la 6 militari și o navă militară cu capabilități 

MCM și o echipă EOD la bord, având un echipaj de până la 85 de militari. 

Articolul 2 – Reconfigurarea contribuției naționale la operațiile de sub egida MCM BLACK 

SEA se execută cu aprobarea ministrului apărării naționale, în funcție de cerințele operaționale și de 

evoluția activităților acestei misiuni, cu încadrarea în limitele numerice ale pachetului de forțe. 

Articolul 3 – Fondurile financiare necesare participării la misiuni sunt asigurate din bugetul 

alocat Ministerului Apărării Naționale, în condițiile legii.” 

În același timp, vă supun aprobării dumneavoastră raportul comun asupra solicitării Președintelui 

României privind aprobarea participării Armatei României la operațiunile desfășurate sub egida 

Grupului operativ pentru combaterea minelor marine din Marea Neagră – MCM BLACK SEA. 
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La dezbateri astăzi, comisiile reunite în ședința comună din data de 22.04.2024, la care au 

participat, în calitate de invitați din partea Ministerului Apărării, secretarul de stat și viceamiralul 

Mihai Panait, au aprobat, în unanimitate de voturi, raportul care este supus astăzi aprobării dumneavoastră. 

În consecință, Comisiile pentru apărare, ordine publică și siguranță națională din Camera 

Deputaților și Senat supun spre dezbatere și adoptare plenului Camerelor reunite raportul comun de 

admitere și proiectul de hotărâre prevăzut în anexă. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Vă mulțumesc. 

Dezbateri generale. 

Doamna Diana Șoșoacă. 

Doamna Diana Iovanovici-Șoșoacă: 

Acesta ar trebui să fie singurul cuvânt și singurele pancarte pe care ar trebui să le vedem la 

nivel mondial: „Pace!” 

Da, e bine că luați minele de acolo. Dar n-ar fi fost mai bine să ne preocupăm de pace în zonă? 

Nu ar fi trebuit să intensificăm absolut toate eforturile la nivel național și internațional pentru a aduce 

pacea în această zonă în care suntem foarte prejudiciați? Nu ar trebui ca domnul președinte Iohannis să 

solicite aprobare și pentru așa-zisele ultime două informări, unde vedem că ne tranzitează armament 

către Ucraina din Estonia? 

Dumnezeule! Păi, din Estonia era mult mai direct să se ducă în Ucraina prin cele trei state prin 

care ar fi trecut și ajungeau direct în Ucraina. Nu trebuie să ocolească o Europă întreagă pentru a 

ajunge transportul prin România și, de aici, în Ucraina. 

Pentru ce nu militați în momentul ăsta pentru pace? Pentru ce nu solicitați tuturor statelor 

implicate, în afară de adunarea acestor mine, de apărarea întregii Mări Negre, da? Pentru că noi le-am 

dat nas, haideți să fim serioși! I-am ajutat, până când ne-au umplut Marea Neagră de mine. Că e unul, 

că altul, până la urmă cele două state ne atacă pe noi în felul ăsta și acum trebuie să punem în pericol 

viața unor oameni pentru deminezarea… deminerizarea acestor… acestei… Mării Negre, iar „pace” nu 

spune nimeni. Nimeni nu vorbește despre pace! 

Eu solicit Parlamentului României să meargă pe acel memorandum al meu, primul din lume și 

unicul până la acest moment, „Neutralitate pentru România. Pacea de la București”. Este neapărat 

necesar, pentru că acest conflict se va termina foarte urât, și nu acum – peste ani și ani –, iar românii 

sunt foarte prejudiciați. 

Mulțumesc. 
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Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Vă mulțumesc, doamnă. 

Domnul Nicu Fălcoi. 

Domnul Popescu… (Discuții.) 

Domnul Nicu Fălcoi: 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Mi-e teamă că pe foaia aia de hârtie trebuia să scrie „mir”, parcă așa se zice în limba rusă. 

Cuvântul… se traduce cuvântul „pace”. 

Nu. Trebuie și informările alea, au fost necesare, pentru că așa se… așa spune legea 

românească. Și faptul că noi ajutăm Ucraina înseamnă că ne ajutăm pe noi, că dacă Ucraina pierde 

războiul ăsta… (Rumoare, replici neinteligibile.) s-ar putea să avem multe, foarte multe probleme. 

Da, știu, toți vă pricepeți foarte bine la relații internaționale, la război, sunteți experți în chestia 

asta. (Rumoare, replici neinteligibile.) 

Da, avem nevoie de participarea României la deminarea – nu demineralizarea – Mării Negre, 

avem nevoie să participăm la deminarea Mării Negre, pentru că e locul pe unde trec foarte multe vase 

comerciale și ar fi bine să păstrăm siguranța tranzitului comercial prin Marea Neagră, atâta timp cât 

niște nemernici și un nebun au declanșat un război într-o țară vecină nouă. 

Mulțumesc. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Vă mulțumesc. 

Dacă la titlul proiectului de hotărâre sunt obiecții. 

Nu. Adoptat. 

La preambul? 

Nu. Adoptat. 

La art.1? 

Nu. 

La 2? La 3? 

Nu. Adoptate. 

Am încheiat dezbaterile și supun votului proiectul de hotărâre în ansamblul său. 

Să înceapă votul. 

261 pentru, 7 contra, o abținere. 

Adoptat. 
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* 

Înainte de a trece la punctul 4, invit din nou liderii grupurilor parlamentare la prezidiu și rog 

colegii deputați și senatori să aibă răbdare înainte să plece din sală. 

(Discuții la prezidiu.) 

Doamnelor și domnilor deputați și senatori, 

Vă invit să luați loc… (Discuții.) vă invit să luați loc… (Discuții.) 

Vom face un vot de control, pentru a vedea care sunt… care e cvorumul de ședință pentru votul 

secret care ar trebui să urmeze la punctul 4. 

Încă o dată, vă invit să luați loc în bănci. (Discuții.) 

Luați loc, domnule Moșteanu! 

Stimați colegi, nu fac votul de control până nu v-ați așezat cu toții. (Discuții.) 

Nu-i problemă, că am răbdare. 

Domnule ministru… domnule ministru Fechet, vă rog să luați loc în bancă. (Discuții.) 

Domnule Băcanu, vă rog. 

Vot, vă rog. 

(Tabela electronică de vot afișează 190 de voturi pentru, un vot contra, 3 abțineri și 35 „nu votez”.) 

Vă rog, domnule Moșteanu. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Pe procedură, domnule președinte de ședință, vă reamintesc că la dezbateri nu este nevoie de 

cvorum. Este nevoie de cvorum înainte de vot. Deci ați cerut o verificare a cvorumului, pe care nu-l 

aveți. N-aveți cvorum de ședință pentru dezbateri. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Domnule Moșteanu, am vrut să verific cvorumul înainte de a începe votul ca să nu stăm două 

ore să votăm dacă nu e cvorum, ce-i așa de simplu. Plus că în Regulament, la cererea oricărui lider de 

grup, trebuie să fac asta. Nu înțeleg care e problema. 

Stimați colegi, 

Vă propun următorul scenariu: o pauză de 10 minute, timp în care vom lua legătura cu colegii 

noștri… (Rumoare, discuții.) în măsura în care vom reuși să ne strângem suficienți pentru a da votul. 

Dacă nu, ședința va fi programată pentru mâine. 

Rog colegii deputați și senatori să rămână în sală. (Rumoare, discuții.) 

Cvorumul este la 12 voturi în acest moment. 

Pauză – 10 minute. 

Luați legătura cu colegii absenți. 
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PAUZĂ 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Doamnelor și domnilor deputați și senatori, 

Rog liderii grupurilor parlamentare să vină la prezidiu și să invite colegii în sală. 

(Discuții la prezidiu.) 

Vă rog, domnule Gabriel Andronache. 

Domnul Gabriel Andronache: 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Propunerea, în urma discuțiilor cu liderii de grup, este să suspendăm ședința plenului comun 

pentru ziua de astăzi și să reluăm ședința mâine, începând cu ora 11.30. 

Mulțumesc. (Rumoare, discuții, replici neinteligibile.) 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Avem o propunere, o supun votului, după care vă… (Discuții.) 

Deci avem o propunere de sistare a dezbaterilor de astăzi – suspendarea ședinței și reluarea 

lucrărilor mâine, la ora 11.30. 

Vot, vă rog. 

198 de voturi pentru, 12 contra, două abțineri și un coleg care nu votează. (Rumoare, discuții.) 

Propunerea a fost adoptată. 

Domnule deputat Ionuț Moșteanu, vă rog. 

Domnul Liviu-Ionuț Moșteanu: 

Pentru acuratețe, vreau să clarific ce a spus mai devreme liderul de grup de la PNL: la 

propunerea PNL și PSD s-a suspendat ședința, pentru că nu au cvorum. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Da. Pentru că au chiulit cei de la USR și AUR, nu este cvorum. Că în loc să fie în Parlament la 

serviciu… (Aplauze.) sunteți în teritoriu în campanie electorală și, prin urmare, nu avem cvorum de 

Parlament, e adevărat. 

Domnule Grosaru, vă rog, procedură. (Rumoare, discuții.) 

Vă rog, vă rog. 

Domnul Andi-Gabriel Grosaru: 

Domnule președinte… 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Aveți 3 colegi în sală, uitați-vă. 
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Domnul Andi-Gabriel Grosaru: 

Da, pe procedură. 

Domnule președinte, 

În primul rând, comunitatea italiană protestează în modul în care este tratată. Grupul 

parlamentar… Grupul de prietenie cu Republica Italiană s-a întâlnit și se întâlnește fără participarea 

mea și fără ca eu să știu. S-au întâlnit acest… s-a întâlnit acest grup de prietenie și au fost chemate tot 

felul de persoane fizice, care nu aparțin comunității italiene, să participe la această ședință și au vorbit 

în numele comunității italiene, în condițiile în care eu, ca reprezentant, ar fi trebuit să particip la acea 

ședință. Este vorba despre ultima ședință a grupului, la care a participat domnul lider, domnul 

președinte al acestui grup de prietenie și, cum spuneam, nu am fost invitat. 

Drept urmare, noi protestăm pentru modalitatea în care suntem tratați în Parlamentul României! 

Vă mulțumesc. 

Domnul Alfred-Robert Simonis: 

Vă mulțumim. 

Ne revedem mâine, la ora 11.30, în plenul reunit al celor două Camere. 

Mulțumim. 

 

Ședința s-a încheiat la ora 15.02. 


